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US Ambassador in Bucharest, Mark Gitenstein, at the end of his mission, has declared,
during “After 20 Years” Pro TV Show, that he has a deep affection for Romania and its
people, showing that their biggest fault is pessimism.

“First of all, you already know that I am Romanian-American, so I have a deep affection for
Romania, which grew up since I am here. I think this is due to Romanian people. They seem to
me fascinating, very clever. They are people closed to whom you like to live and this pleased
me. They are also very creative. So, I like Romanians”, said Gitenstein.

“I had no idea how beautiful is this country. I`ve travelled everywhere with my wife, three times
in the Danube Delta, three-four time in Transilvania…We maid a long bicycle trip to
Transilvania. Recently, I have seen Sarmisegetusa, not more than a month ago. It is incredibly
beautiful. In Europe, there is no more beautiful place than Romania”, added Mark Gitenstein.

“From Romania, I knew no other place but Bucharest. I have seen many photos with Bucharest
but I had no idea how beautiful are The Carpathians or Transilvania, or Danube Delta, Olt
Valley, the vineyards. I had no idea about this. A propos, most American people don`t have the
slightest idea of this. Unfortunately, I think there are also many European people who do not
know this. And, most surprisingly, a lot of Romanians ignore this also. I was visiting places
where I didn`t see any Romanian around. Only European people!” added Gitenstein.

When asked which is Romanian people`s biggest fault, in his opinion, the Ambassador said:  “I
think that my fear is the same with the one I had when arrived here: I can see a lot of cynicism, 
a lot of pessimism. Many people say that they leave the country because they don`t like how
things are developing. I don`t think that it is a bad thing for me if young people are leaving
Romania for a while and they come back after. I think that they will find out that they can live
here better than in most part of Europe. But sometimes I find it discouraging”. 

“ I think Romania has a great future. People should look a little to what is happening in other
countries around and realize that Romania is managing much better than these. Economic
growth rate is better. Even the events in the country have proved that you can respect the state
institution and that you took the direction, I hope to a level of stability, democracy and law which
will put you in a very good position when the economy and Europe will pass over actual
difficulties. I think that Romania is well positioned. If I could send this optimistic message, if your
leaders could do this also, if reforms would continue, this would be very well for Romania and
more young people would stay here”, continued the Ambassador.

Gitenstein: România este incredibil de frumoasa. Cel mai mare defect al românilor –
pesimismul !
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Ambasadorul SUA la Bucureşti, Mark Gitenstein, aflat la finalul mandatului său, a
declarat, în emisiunea "După 20 de ani" difuzată duminică de PRO TV, că are o profundă
afecţiune pentru România şi pentru români, arătând însă că cel mai mare defect al
acestora este pesimismul.

"În primul rând, ştiţi deja că sunt româno-american, deci am o profundă afecţiune pentru
România, care a crescut de când sunt aici. Cred că acest lucru se datorează românilor.
Românii mi se par captivanţi, foarte inteligenţi. Sunt oameni lângă care îţi place să trăieşti, iar
asta m-a încântat. Şi sunt oameni foarte creativi. Deci, îmi plac românii", a spus Gitenstein.

El a adăugat că, în al doilea rând, ţara în sine i se pare frumoasă.

 "N-aveam idee cât de frumoasă este ţara. Am călătorit peste tot cu soţia mea, am fost de trei
ori în Deltă, am fost în Transilvania de trei, patru ori... Am făcut o lungă excursie pe bicicletă în
Transilvania. Am fost la Sarmizegetusa, de curând, nu mai mult de o lună. E incredibil de
frumoasă. În Europa nu există loc mai frumos decât România", a adăugat Mark Gitenstein.

Întrebat dacă ar vrea să se mute în România, Gitenstein a răspuns: "Mi-ar plăcea să mă mut în
România, dar am cinci nepoţi şi trei copii care locuiesc în SUA, iar trei dintre nepoţi s-au născut
în timpul mandatului meu aici. Abia dacă-i cunosc. Vreau să fiu aproape de ei, în SUA".

"Din România nu ştiam decât Bucureştiul. Văzusem multe fotografii cu Bucureştiul, dar n-aveam
idee ce frumoşi sunt Munţii Carpaţi sau Transilvania, sau Delta Dunării, sau Valea Oltului,
podgoriile de aici. Habar n-aveam de acest lucru. Apropos, majoritatea americanilor n-au habar
de toate acestea. Din păcate, cred că sunt mulţi europeni care nu ştiu acest lucru. Şi, cel mai
surprinzător, sunt mulţi români care ignoră acest lucru. Mergeam în unele zone şi nu vedeam
niciun român pe acolo. Numai europeni!", a adăugat Gitenstein.

 Întrebat care este, în opinia sa, cel mai mare defect al românilor, ambasadorul a spus: "Cred
că temerea mea cea mai mare e aceeaşi pe care o aveam când am venit: văd foarte mult
cinism, foarte mult pesimism. Mulţi spun că pleacă din ţară, pentru că nu le place cum
evoluează un lucru sau altul. Nu cred că e un lucru rău dacă tinerii pleacă din România pentru o
vreme, iar apoi revin. Cred că vor descoperi că aici se trăieşte mai bine decât în mare parte din
Europa. Dar mi se pare descurajant uneori".
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El a precizat că în discuţiile cu românii pesimişti încearcă să fie cât mai optimist.

"Cred că România are un mare viitor. Oamenii ar trebui să se uite un pic la ce se întâmplă în
alte ţări din zonă şi să îşi dea seama că România se descurcă mult mai bine decât acestea.
Rata creşterii economice e mai bună. Până şi evenimentele din vară au dovedit că puteţi
respecta statul de drept şi că vă îndreptaţi, sper eu, spre un nivel de stabilitate, democraţie şi
domnie a legii, care vă va pune într-o poziţie foarte bună atunci când economia şi Europa vor
depăşi din dificultăţile actuale. Cred că România e foarte bine poziţionată. Dacă aş putea
transmite acest mesaj optimist, dacă liderii dumneavoastră ar putea transmite acest mesaj
optimist, dacă ar continua reformele, ar fi foarte bine pentru România şi mai mulţi tineri ar
rămâne aici", a continuat ambasadorul.
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